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Nr. Onderdeel  
programma-
programmabegroting  

Fractie Afdeling Vraag en antwoord 

1.  Algemeen/corona  SP  Mid Vraag:  
We begrijpen dat de gevolgen van corona op dit moment nog niet 
concreet op te sommen zijn. Toch willen we nu graag een aantal 
dingen weten: 

- Hoeveel mensen en bedrijven hebben t.n.t. bij de gemeente 
aangeklopt voor hulp of steun? 

- Hoeveel daarvan hebben daadwerkelijk hulp of steun 
gekregen? 

- Over welk totaalbedrag gaat het dan? 
Is er naast financiële hulp ook andere hulp geboden? 
 
Antwoord:  
Zoals bekend is een Corona-crisisteam (met medewerkers vanuit 
diverse afdelingen) geformeerd om inwoners, verenigingen en 
ondernemers zoveel als mogelijk te begeleiden, te adviseren. Niet 
alleen in financieel opzicht, maar ook m.b.t. tijdelijke uitbreidingen, 
vergunningen, e.d. Er is op diverse fronten hulp geboden: In MFA’s 
en sportaccommodaties is meegedacht om zaken mogelijk te maken. 
Er is met verenigingen meegedacht. 
Wij zijn bezig met een totaalinventarisatie van de consequenties van 
de coronacrisis. Deze kunt u eind oktober, begin november 
verwachten. Ook zal in de komende bestuursrapportage e.e.a. 
uitgebreid toegelicht worden.  
Om een eerste indruk te geven is een overzicht* (zie onderaan dit 
document) bijgevoegd. Vooralsnog gaat het over een bedrag van 
ongeveer € 400.000 voor inwoners, verengingen en ondernemers (dit 
is exclusief gemiste inkomsten zoals het parkeerbedrijf).  
Inmiddels is duidelijk dat de gemeente een vergoeding van het Rijk 
tegemoet kan zien die de gemaakte kosten zou moeten dekken. Het 
is nog niet duidelijk of dit daadwerkelijk ook zo is. 
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Nr. Onderdeel  
programma-
programmabegroting  

Fractie Afdeling Vraag en antwoord 

2.  Algemeen/bestuurlijke 
hoofdlijn/gezond Uden 

Udenplus Ruimte  Vraag:  
Door samenwerking een topregio worden. Dát is onze ambitie in 
Noordoost-Brabant (AgriFood Capital).  
Een duidelijke regionale bestuursfilosofie en organisatiefilosofie lijkt 
daarbij noodzakelijk. Zijn deze aanwezig? Zo nee, wanneer worden 
deze opgesteld? Zo ja, wanneer worden deze ter besluitvorming aan 
de raad aangeboden? 
 
Antwoord:  
De overheidssamenwerking in Regio Noordoost Brabant heeft als 
doel (centrale ambitie): Een slimme, veerkrachtige regio, op weg naar 
een circulaire economie. Een regio waarin ruimte blijft om te 
pionieren. Waarin hard wordt gewerkt en het leven nog steeds goed 
is. Een regio ook waarin stad en platteland in balans zijn, elkaar 
waarderen en elkaar ook nodig hebben. Een regio met sterke steden 
met een menselijke maat en een leefbaar platteland dat aan de basis 
staat van een duurzame, slimme en maatschappelijk houdbare 
voedselproductie. Wat we (gaan) doen ligt vast in de 
samenwerkingsagenda Richting 2030. Hoe we dat gaan doen ligt vast 
in het samenwerkingsconvenant. Deze is gelijktijdig met de 
samenwerkingsagenda door uw raad vastgesteld. 

3.  Algemeen/bestuurlijke 
hoofdlijn/gezond Uden 

Udenplus  Ruimte Vraag:  
Door de unieke combinatie van factoren (natuur, stedelijke 
voorzieningen, kennis, arbeidspotentieel en een ondernemende 
overheid) biedt Uden een vruchtbaar vestigingsklimaat voor 
ondernemers en kennisinstellingen met vernieuwende ideeën over 
gezond leven. 
In welke mate is de gemeente Uden bereid te investeren in deze 
vernieuwende ideeën? Wat zijn de strategische overwegingen 
hierbij? 
 
Antwoord:  
Het bedrijfsleven en het onderwijs (ROC en Udens College) hebben 
vorig jaar het initiatief genomen om een Hybride Leeromgeving op te 
zetten. De HLO heeft als doel een gezond leer- en werkklimaat te 
bewerkstelligen voor bestaande werknemers, jongeren en zij-
instromers. De gemeente steunt dit initiatief o.a. financieel vanuit de 
strategische gedachte dat een gezond werk- en leerklimaat een 
positieve invloed heeft op het woonklimaat en dat we daarmee 
(jonge) mensen aan ons kunnen binden. 



14-10-2020 

 

Nr. Onderdeel  
programma-
programmabegroting  

Fractie Afdeling Vraag en antwoord 

4.  Algemeen/bestuurlijke 
hoofdlijn, veiligheid 

Udenplus Mid  Vraag:  
In 2021 blijven we alert op een goede aanpak van het bestrijden van 
de crisis en we monitoren de incidentele en structurele gevolgen 
nauwgezet. Graag concrete toelichting. Wat is de impact op onze 
financiën tot nu toe, bijvoorbeeld in de hoogte van uitkeringen of 
andere uitgaven? Wat is naar schatting het nettobedrag (uitgaven 
minus inkomsten/(extra) rijksuitkeringen) dat als gevolg van de 
coronacrisis in de begroting voor 2021 tot uitdrukking komt? 
 
Antwoord:  
Zie ook beantwoording vraag 1. Wij zijn bezig met een 
totaalinventarisatie van de consequenties van de coronacrisis. Deze 
kunt u eind oktober, begin november verwachten. Ook zal in de 
komende bestuursrapportage e.e.a. uitgebreid toegelicht worden. 
Vooralsnog gaat het over een bedrag van ongeveer € 400.000 (steun 
aan inwoners, verenigingen en ondernemers) en € 1.100.000 
gederfde inkomsten (m.n. het parkeerbedrijf). Wat betreft het 
verstrekken van uitkeringen waar de gemeente voor 
verantwoordelijk is, kunnen wij nog geen indicatie geven. 
Inmiddels is duidelijk dat de gemeente een vergoeding van het Rijk 
tegemoet kan zien die de gemaakte kosten zou moeten dekken. Het 
is nog niet duidelijk of dit daadwerkelijk ook zo is. 
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Nr. Onderdeel  
programma-
programmabegroting  

Fractie Afdeling Vraag en antwoord 

5.  Algemeen/bestuurlijke 
hoofdlijn, veiligheid  

SP  PZ  Vraag:  
Er staat: “Wij zijn van mening dat BOA’s qua uitrusting ook in staat 
gesteld moeten worden dat werk zo veilig mogelijk te doen.“ 
Kunt u dat nader specificeren? Gaat het om bewapening? Zo ja, 
welke? Of uitsluitend om bodycams? Dient de discussie over al dan 
niet bewapenen niet juist ook met de gemeenteraad gevoerd te 
worden? 
 
Antwoord:  
Voor het verantwoord uitvoering geven aan toezicht en handhaving 
is veiligheid voor de functionarissen die hier invulling aan geven 
essentieel. In het door de gemeenteraad vastgestelde Integraal 
Veiligheidsplan (IVP) is Veilige Publieke Taak als prioriteit 
opgenomen. Een professionele uitrusting is een belangrijke 
voorwaarde voor het veilig werken door de boa’s. Hiertoe rekenen 
we niet alleen het uniform/kleding, maar ook de middelen die 
daaraan kunnen bijdragen. 
 
De boa’s beschikken over handboeien en worden getraind in het 
gebruik daarvan. In 2019 is een aanvraag voor een wapenstok 
afgewezen door het Ministerie van Justitie en Veiligheid. De aanvraag 
is afgewezen op basis van het op dat moment geldende landelijke 
restrictieve beleid ten aanzien van de toekenning van 
geweldsmiddelen. We monitoren de ontwikkelingen rondom dit 
beleid: het lijkt in beweging te komen door de toenemende 
maatschappelijke verruwing. Het besluit om wel of geen 
geweldsmiddelen te laten dragen door boa’s is formeel geen 
bevoegdheid van de gemeenteraad, maar van het Ministerie van 
Justitie en Veiligheid.  
 
De bodycam is –net als de handboei- geen geweldsmiddel. De 
bodycam is bedoeld om handhavers en toezichthouders een veiliger 
werkplek te bieden. De bodycams worden door de gemeente niet 
ingezet vanuit haar publiekrechtelijke rol, maar vanuit haar 
privaatrechtelijke rol als werkgever die verplicht is een goed 
arbeidsomstandighedenbeleid te voeren. In de Veiligheidsavond van 
januari 2020 is een presentatie gegeven over het werk van de boa’s 
en is ook hun veiligheid aan de orde geweest. Het voorbereiden van 
het gebruik van bodycams is daar ook aangekondigd. In de aanloop 
naar de volgende Veiligheidsavond (eind dit jaar), informeren wij u 
over de stand van zaken van de implementatie van het gebruik van 
de bodycams. 
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Nr. Onderdeel  
programma-
programmabegroting  

Fractie Afdeling Vraag en antwoord 

6.  Algemeen/bestuurlijke 
hoofdlijn, veiligheid 

SP  PZ  Vraag:  
Wijk- en woonoverlast zijn terecht prioriteit. Van belang is ook een 
snelle en adequate reactie op meldingen en klachten. Welke 
maatregelen, procedures en inzet zijn daarvoor beschikbaar? Is er 
een prioriteitenplan per wijk? Zijn er op basis van daadwerkelijke 
gegevens wijken met een hogere prioriteit? 
 
Antwoord:  
Meldingen en klachten uit de wijk worden zo spoedig mogelijk 
afgedaan, bij voorkeur persoonlijk of telefonisch. Het indienen van 
meldingen kan telefonisch, per mail of via de website. 
 
We werken met wijkboa’s, die in nauw contact staan met de (keten-) 
partners in de wijk.  Ze beschikken per wijk over een wijkscan en 
krijgen daarnaast input vanuit o.a. inwoners, buurtnetwerk, 
woningcorporatie en politie. Prioriteitsstellingen worden op jaarbasis 
vastgelegd in het toezichts- en handhavingsplan. Tussentijdse 
prioriteringen zijn mogelijk en afhankelijk van meldingen en 
(maatschappelijke) ontwikkelingen. 
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Nr. Onderdeel  
programma-
programmabegroting  

Fractie Afdeling Vraag en antwoord 

7.  Algemeen/bestuurlijke 
hoofdlijn, verkeer en 
vervoer  

Udenplus  Ruimte/PZ  Vraag:  
Door een goede combinatie van maatregelen willen we bijdragen aan 
verbetering van de verkeersdoorstroming en de leefbaarheid (qua 
geluid/stof) voor de omgeving, alles met in achtneming van een 
goede verkeersveiligheid.  
Wanneer en hoe worden alle verkeeronveilige situaties in de 
gemeente Uden zelf in beeld gebracht en hoe wordt daar opvolging 
en invulling aan gegeven? Waaruit blijkt dat voor de handhaving van 
verkeersregels meer middelen worden uitgetrokken, omdat 
handhaving een cruciale rol speelt in het verhogen van de 
verkeersveiligheid? 
 
Antwoord:  
Waar in het verleden de aanpak van verkeersveiligheid zich vooral 
focuste op de aanpak van verkeersonveilige locaties op basis van 
ongevalscijfers, verschuift de aanpak zich steeds meer richting risico 
gestuurd beleid gericht op een proactieve aanpak van risico’s in het 
verkeerssysteem.  
 
In het kader van het landelijke Strategisch Plan Verkeersveiligheid 
(SPV) ligt er daarom voor gemeenten (en provincies) de opgave om 
de risico’s voor verkeersveiligheid in kaart te brengen. Deze opgave is 
regionaal opgepakt en wordt op dit moment uitgevoerd. Per 
gemeente wordt een risicoanalyse opgesteld voor de 9 thema’s uit 
het SPV. Bij deze risicoanalyse wordt gebruik gemaakt van 
wetenschappelijk onderbouwde informatie over veel voorkomende 
ongevalsoorzaken en daarvan afgeleide risicofactoren. De 
risicoanalyses SPV worden dit jaar afgerond. Op basis van de 
uitkomsten van de risicoanalyse voor Uden zullen we in het kader van 
het GVVP maatregelen voorstellen om de belangrijkste risico’s uit de 
analyse aan te pakken. 
 
Handhaving verkeersveiligheid is een taak van de politie. Voor meer 
handhaving door de boa’s zijn geen extra middelen uitgetrokken. 
 



14-10-2020 

 

8.  Algemeen / bestuurlijke 
hoofdlijn, sport, cultuur 

en recreatie  

Udenplus  MD  Vraag:  
In 2020 zijn we gestart met het bijbehorende uitvoeringsprogramma 
dat in 2021 een vervolg krijgt (loopt tot aan de herindeling). Een 
concreet voorbeeld is de plaatsing van beweegtoestellen in het 
Sportpark Uden.  
 
In welke mate is bij de bepaling van locatie en de installatie van 
sporttoestellen rekening gehouden bereikbaarheid en 
toegankelijkheid? Immers, zowel ouderen als jongeren kunnen 
minder mobiel zijn en behoefte hebben aan een beweegpark. 
 
Antwoord:  
Voor de plaatsing van de beweegtoestellen is gekozen voor het 
sportpark in Uden. Hiervoor zijn een aantal redenen. Allereerst is het 
een centrale locatie ten opzichte van de drie kernen in de gemeente. 
Daarnaast voorziet het sportpark al in diverse vormen van sport- en 
beweging waardoor hier gemakkelijk de koppeling kan worden 
gelegd. De nabijheid van fysiotherapeuten, fitnesscentra en 
sportverenigingen zien we eveneens als van toegevoegde waarde 
omdat deze partijen de toestellen eveneens kunnen benutten voor 
hun trainingen en beweegprogramma's. Tenslotte is het sportpark 
een plek volop in het groen, wat maakt dat de beweegtoestellen te 
realiseren waren op een plek met voldoende beschutting voor 
ongewenste weersomstandigheden en waarbij de gebruikers van de 
toestellen tevens minder in het zicht staan, waardoor de drempel om 
deze te gebruiken lager wordt. Dat deze combinatie van 
eigenschappen het sportpark tot een optimale locatie maken voor de 
toestellen wordt onderstreept door de betrokken professionals die in 
dit traject zijn bevraagd of de vorm en invulling van de toestellen en 
locatie. 
 
De nieuwe outdoor fitnesstoestellen in het sportpark zijn grofweg in 
te delen in twee soorten. Eén zijde bevat calisthenics toestellen die 
bedoeld zijn voor krachttraining met name voor de mobielere, fittere 
inwoner. Aan de andere zijde zijn toestellen geplaatst waarbij zeer 
veel rekening is gehouden met toegankelijkheid. Deze zijn op diverse 
manieren te gebruiken waardoor ze een grote doelgroep voorzien, 
waaronder de minder mobiele inwoner. Dit is ook getoond tijdens de 
opening van de toestellen waarbij een fysiotherapeut er met één van 
zijn cliënten een demonstratie gaf voor het gebruik op diverse 
niveaus. Zelfs met een rolstoel zijn deze toestellen toegankelijk en 
bruikbaar. 
  
De beweeg toestellen in het sportpark zijn daarmee geschikt voor 
inwoners die minder mobiel zijn. Er is gekozen voor een centrale 
locatie in het sportpark, direct langs een goedverharde weg. De 
toestellen speciaal bedoeld voor de minder mobiele inwoner hebben 
een ondergrond die overal gelijk is in hoogte zodat dit geen obstakel 
vormt. Voor de calisthenicstoestellen geldt dat deze een ondergrond 
kennen bestaande uit houtsnippers. Dit is gedaan met het oog op 
veiligheid. Direct rondom de beweegtoestellen wordt de grond nog 
aangepast om de toegankelijkheid te bevorderen en worden de 
toestellen nog beter verbonden aan bestaande padenstructuren in 
het park. 

https://financien.uden.nl/2021/programmabegroting/algemeen/bestuurlijke-hoofdlijn/
https://financien.uden.nl/2021/programmabegroting/algemeen/bestuurlijke-hoofdlijn/
https://financien.uden.nl/2021/programmabegroting/algemeen/bestuurlijke-hoofdlijn/
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Nr. Onderdeel  
programma-
programmabegroting  

Fractie Afdeling Vraag en antwoord 

 

9.  Algemeen / bestuurlijke 
hoofdlijn, sport, cultuur 

en recreatie 

Udenplus MD  Vraag:  
Dit resulteert voor 2021 in concrete acties die we gaan vastleggen in 
prestatieafspraken, o.a. met Kunst & Co. 
 
Zijn er ook c.q. worden er ook prestatieafspraken gemaakt met 
andere culturele instellingen? Zo ja, met wie en wat houden deze 
afspraken in? Zo nee, waarom niet? 
 
Antwoord:  
De gemeente Uden heeft met 5 culturele instellingen structurele 
subsidieafspraken. Naast Kunst & Co zijn dit theater Markant, 
Museum Krona, de bibliotheek en Theaterspoor. Met de grote 
instellingen hebben we al prestatieafspraken gemaakt die jaarlijks 
worden geëvalueerd en waar nodig aangepast. In deze 
prestatieafspraken staat een concrete vertaling van de jaarlijkse 
subsidiebeschikking en de daaraan verbonden voorwaarden. Daarbij 
kan gedacht worden om specifieke doelgroepen om in het 
subsidiejaar extra aandacht aan te besteden, specifieke projecten of 
het aantal deelnemers aan activiteiten. 
 

10.  Algemeen/bestuurlijke 
hoofdlijn, sport, cultuur 
en recreatie 

Udenplus Ruimte Vraag:  
Natuurgebied De Maashorst moet een prachtig en toegankelijk 
natuurgebied blijven. 
Wat is de actuele status van het besturingsmodel van Natuurgebied 
De Maashorst en hoe ziet dat er precies uit? Om het natuurgebied 
meer toegankelijk te maken, zal moeten worden geïnvesteerd in 
bredere en veiliger fietspaden. Ook is het creëren van  
pleisterplaatsen aan te bevelen. Bij welke posten in begroting kun je 
zien dat aan deze voorwaarden worden voldaan? 
 
Antwoord: 
De colleges van B&W van de vier deelnemende gemeenten hebben 
begin september 2020 in principe ingestemd met het nieuwe 
governancemodel, waarbij team Maashorst wordt geïncorporeerd 
binnen de nieuwe gemeente Maashorst i.o. en de overige partners 
deel gaan nemen middels een Dienstverleningsovereenkomst.  Dit 
wordt momenteel verder uitgewerkt en zal voor definitieve 
besluitvorming begin 2021 aan de raden worden voorgelegd. 
Op dit moment wordt gewerkt binnen de huidige (financiële) kaders 
van het vastgestelde beleid, wat een uitlooptijd kent tot eind 2021 en 
zijn derhalve nieuw investeringen voor 2021 vooralsnog niet 
opgenomen. Deze zullen in het nog op te stellen meerjarenplan voor 
2022 e.v. in overweging moeten worden genomen. Mocht om 
moverende redenen een eerdere investering noodzakelijk zijn, welke 
niet past binnen de bestaande financiële kaders tot 1-1-2022, dan zal 
de gemeenteraad op de geëigende manier betrokken worden. 

https://financien.uden.nl/2021/programmabegroting/algemeen/bestuurlijke-hoofdlijn/
https://financien.uden.nl/2021/programmabegroting/algemeen/bestuurlijke-hoofdlijn/
https://financien.uden.nl/2021/programmabegroting/algemeen/bestuurlijke-hoofdlijn/


14-10-2020 

 

Nr. Onderdeel  
programma-
programmabegroting  

Fractie Afdeling Vraag en antwoord 

11.  Algemeen/Financiële 
hoofdlijn/ bestedings- 
en dekkingsplan 

D66  MD / 
Middelen 

Vraag: 
Er wordt gesteld dat structureel 400K vrij kan vallen op budget 
uitkeringen levensonderhoud. Wat is de reden waarom gekozen is dit 
structureel in te boeken, terwijl er enerzijds de onzekerheid is of dit 
wel echt structureel is, door een incidenteel voordeel in jaren 2018 
en 2019, en anderzijds de terecht genoemde onzekerheid over de 
gevolgen van de coronacrisis. Is 400K structureel inboeken dan niet  
wel heel erg optimistisch? Graag een verklaring voor dit optimisme. 
 
Antwoord 
Als er sprake is van onzekerheden, dan houden we daar rekening 
mee in onze risicoparagraaf. Op het moment dat onzekerheden 
concreet worden, dan houden we daar structureel rekening mee in 
onze begroting. Zo hebben we ons financieel beleid ingericht. Het is 
dan ook niet nodig om structurele financiële middelen vrij te houden 
voor tegenvallers.  
 

12.  Algemeen/Financiële 
hoofdlijn/ bestedings- 
en dekkingsplan 

D66 Mid Vraag: 
Er wordt structureel geld vrijgespeeld voor een strategisch adviseur 
positionering in de regio. Dit belang onderstrepen wij ook. Wordt 
deze persoon nu al vast in dienst genomen, terwijl eerdere formatie-
uitbreidingen dit jaar in bijvoorbeeld het ruimtelijk domein niet met 
vaste krachten werden opgelost? Waarom nu wel? En waarom staat 
die formatievraag in de laatste begroting van de gemeente Uden 
terwijl de offerte stelt dat deze behoefte aanwezig is voor de nieuwe 
gemeente Maashorst? Waarom zou deze investering dan al 100K 
moeten kosten in 2021? Wat betaald de gemeente Landerd 
hiervoor? 
 
Antwoord 
Deze functie wordt (formatief) structureel ingevuld omdat er 
meerdere regionale taken/rollen ingevuld moeten worden. Zeker 
met het oog op het belang van de nieuwe gemeente Maashorst. Ook 
de gemeente Landerd heeft financieel ruimte vrijgemaakt om samen 
met Uden deze functie (vooruitlopend op de herindeling) te 
organiseren. 
Vanwege de personele afspraken tussen de gemeenten Landerd en 
Uden mogen wij (tot aan de herindelingsdatum van 01-01-2022) geen 
medewerkers meer structureel in dienst nemen. 

https://financien.uden.nl/2021/programmabegroting/paragrafen/weerstandsvermogen-en-risicobeheersing/financiele-strategie-en-beleid/
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13.  Algemeen/Financiële 
hoofdlijn/ bestedings- 
en dekkingsplan 

D66 Ruimte  Vraag: 
Invoering omgevingswet per 1 januari 2022. Er wordt gesteld dat er 
voor 2021 428K extra nodig is. In de offerte wordt ons inzien niet erg 
duidelijk gemaakt waar dit nou precies incidenteel voor nodig is. 
Zouden we hier een uitgebreidere specifieke toelichting op kunnen 
ontvangen wat er voor dit geld gedaan/uitgevoerd wordt? 
 
Antwoord 
Ter voorbereiding van de invoering van de Omgevingswet worden 
vier hoofdthema’s onderkend waarop activiteiten plaatsvinden. De 
activiteiten worden samen met Landerd, gericht op Maashorst i.o., 
uitgevoerd. Ook na 1 jan. ’22 is de Omgevingswet nog niet geheel 
ingevoerd en lopen sommige activiteiten door. Deze hoofdthema’s 
zijn: 

 Invoering instrumenten: omgevingsvisie, omgevingsplan, 
omgevingsprogramma’s, toepasbare regels en 
Vergunningverlening, Toezicht en Handhaving (VTH). Dit zijn voor 
een belangrijk deel nieuwe instrumenten voor de gemeente; 
deze zijn wettelijk verplicht. Voor VTH wordt het proces volledig 
nieuw ingericht.  

 ICT/ DSO: Er worden drie informatiesystemen onderkend: plan-
software, software voor toepasbare regels en VTH-software. 
Deze systemen worden gekoppeld aan het landelijk systeem 
Digitaal Stelsel Omgevingswet (DSO). In 2020 wordt het VTH 
systeem geïmplementeerd en aangesloten op het DSO. In 2021 
vindt de selectie van de systemen voor plansoftware en 
toepasbare regels plaats; deze systemen sluiten aan op de eisen 
van de Omgevingswet en sluiten aan bij DSO. Voor de invoering 
zijn incidentele kosten voorzien.  

 Anders Werken: de Omgevingswet leidt tot meer samenwerken 
tussen verschillende bestuursorganen en tot een andere houding 
en gedrag van de medewerkers. Hiervoor worden trainingen 
georganiseerd.  

 Overige thema’s: hieronder vallen b.v. het aanpassen van de 
legesverordening, de relatie met de omgevingsdienst en de 
Adviescommissie Omgevingskwaliteit. Externe Veiligheid en 
programmamanagement. 

 
Voor het verrichten van deze activiteiten is in de komende jaren een 
budget nodig. Voor 2021 Leidt dit tot een bedrag van 428K euro. Dit 
is, op hoofdlijnen, als volgt opgebouwd: 
 
hoofdthema Beschrijving belangrijkste 

uitgavenposten 

Budget (*1000) 

instrumenten Externe expertise voor 

opstellen omgevingsvisie, 

omgevingsplan, 

milieueffectrapportages, 

inrichten VTH-processen 

280 

ICT/DSO Implementatie van 

plansysteem en systeem 

voor toepasbare regels en 

koppeling met andere 

systemen 

10 

Anders Werken Organisatie en begeleiding 

van bijeenkomsten 

20 
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Overige  thema’s programmamanager 118 

 Totaal incidenteel 428 
 

14.  Algemeen/financiële 
hoofdlijn/bestedings- 
en dekkingsplan/offerte 
12 

SP  PZ Vraag:  
Welke inhoudelijke stappen/maatregelen worden beoogd? Wat zijn 
beoogde en meetbare resultaten? Welke zeggenschap hebben 
bewoners over het project? 
 
Antwoord:  
Het gaat hier om een leefbaarheidsproject in de wijken, dat 
gerelateerd is aan het netwerk van voorzieningen. Dit pakken we 
samen met Area op. Doel is ondermeer de leefbaarheid op het 
gebied van veiligheid in de wijken te bevorderen, vertrouwen te 
winnen bij wijkbewoners om signalen uit de buurt te melden en 
cohesie te versterken.   
 

15.  Algemeen/financiële 
hoofdlijn/bestedings- 
en dekkingsplan/3. 
Nieuwe ontwikkelingen 
met financiële 
gevolgen  

Udenplus  Mid Vraag:  
Is er dit jaar ook een zgn. september-circulaire over de uitkeringen uit 
het gemeentefonds ontvangen?  Wat zijn voor Uden de financiële 
effecten van deze circulaire in de begroting 2021? Zijn alle gegeven 
m.b.t. de rijksuitkeringen nu in de begroting voor 2021 verwerkt?   
 
Antwoord:  
De voorliggende Programmabegroting 2021 is gebaseerd op de zgn. 
meicirculaire. Dit is conform de wettelijke voorschriften (BBV). De 
septembercirculaire is inmiddels ontvangen. In deze circulaire is het 
1e en 2e compensatiepakket Corona verwerkt. Dit zijn incidentele 
bedragen voor de jaren 2020 (1,25 miljoen)  en een kleine overloop 
naar 2021 (€ 350.000). In de 2e financiële afwijkingenrapportage 
2020, die onderdeel is van de Bestuursrapportage 2020 nemen we 
deze prognose mee. 
 
Daarnaast laat de septembercirculaire een structureel voordeel zien 
t.o.v. de meicirculaire 2020  

2021 2022 2023 2024 

 V 834.000 V 1.375.000 V 987.000 V 1.249.000 

Zoals we reeds aankondigden in het taakveld Gemeentefonds 
zijn we vooral in afwachting van de gevolgen voor Uden vanaf 2021 
van het nieuwe verdeelmodel van de algemene uitkering. Die nieuwe 
verdeelsleutels gaan met ingang van 2021 gelden en de verwachting 
is dat kleinere gemeenten waar Uden (en Maashorst) ook onder 
vallen nadeelgemeenten worden. We zien de septembercirculaire nu 
dan ook vooral als een tussencirculaire. Aanvankelijk zou dit een 
versie worden met veel mutaties door de vertaling van het nieuwe 
verdeelstelsel met ingangsjaar 2021. Dat is echter doorgeschoven 
naar de decembercirculaire 2020 met ingangsjaar 2022.  

https://financien.uden.nl/2021/programmabegroting/programmas/9-bedrijfsvoering/gemeentefonds/
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16.  Algemeen/Financiële 
hoofdlijn/ gevolgen 
bestedings- en 
dekkingsplan voor 
financiële pijlers/netto 
schuldquote  
 
 

 
 

SP  Mid  Vraag:  
Er staat: “We zien een aanzienlijke voorraad aan onderhanden 

werken (investeringen) die bij realisatie gefinancierd moeten gaan 
worden met een geldlening.” 
Vraag: is hier sprake van een structureel probleem: hoge ambitie 
i.c.m. te weinig capaciteit en daardoor telkens overschotten op de 
jaarrekening? 
 
Antwoord:  
Zoals u weet proberen we op basis van een zo reëel mogelijke 
planning  
de investeringen te plannen. De praktijk is vaak weerbarstiger. 
Aanbestedingen, inwonersparticipatie, bestemmingsplanwijzigingen 
zorgen vaak voor vertraging in de uitvoering. Verder is u bekend dat 
capaciteitsinzet bij afdeling ruimte ook debet is geweest aan 
vertraging in de uitvoering. Daar heeft uw raad inmiddels tijdelijk 
formatie voor gevoteerd.  
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17.  Programma 1 
Veiligheid, openbare 
orde en veiligheid  

Udenplus  Ruimte/ PZ  Vraag:  
Binnen de bebouwde kom van de gemeente Uden is de 
maximumsnelheid voor gemotoriseerd verkeer 30 kilometer. Er 
vinden dagelijks tientallen overschrijdingen van die snelheid plaats, 
zeker ook bij basisscholen. Welke maatregelen worden - en zijn 
inmiddels  genomen om de snelheid van 30 km beter te handhaven? 
Waaruit blijkt dat voor de handhaving van verkeersregels meer 
middelen worden uitgetrokken, omdat handhaving een cruciale rol 
speelt in het verhogen van de verkeersveiligheid 
 
Antwoord: 
Verkeersveiligheid in de Udense schoolomgeving wordt aangepakt 
volgens het principes van de 3 e’s: 
1  Engineering (wegontwerp) 
2. Education (opleiding en voorlichting) 
3. Enforcement (regelgeving en handhaving) 
 
Engineering 
Voor de verbetering van de verkeersveiligheid in schoolomgevingen 
zijn zogenaamde schoolzones met snelheid remmende en 
oversteekmaatregelen aangelegd. 
 
Education 
De scholen in Uden zijn aangesloten bij het Brabants 
Verkeersveiligheids Label (BVL). Het BVL richt zich naast 
verkeerseducatie richting de kinderen ook op voorlichting naar de 
ouders. Denk hierbij aan afspraken over halen en brengen en 
parkeren in de schoolomgeving. 
 
Enforcement 
De gemeente is niet bevoegd snelheid te controleren, dit is een taak 
van de politie. Politie controleert op basis van meldingen. De boa’s 
zijn wel regelmatig in de schoolomgevingen aanwezig en geven 
signalen die ze ontvangen ten aanzien van snelheid cq te hard rijden, 
door aan de politie. 
 
Voor meer handhaving door de boa’s zijn geen extra middelen 
uitgetrokken. 
 

18.  Programma 2 Verkeer 
en vervoer, parkeren, 
wat mag het kosten  

CDA  Ruimte Vraag: 
Vanwaar de grote verschillen in baten parkeren tussen Rekening 
2019 (57k) – Begroting 2020 (456k) en Begroting 2021 (39k) e.v. 
 
Antwoord 
Het verschil wordt veroorzaakt door de melding uit de eerste 
afwijkingenrapportage 2020 (als onderdeel van de vastgestelde 
begrotingsnotitie 2021). Dit betreft een aanvullende onttrekking uit 
het parkeerfonds van 400k (voor de exploitatie is dat een baat) ten 
gevolge van de fors afnemende parkeerinkomsten door de 
coronacrisis. 
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19.  Programma 3 
Economie, inleiding  

Udenplus  Ruimte  Vraag: 
De agrarische sector is economisch belangrijk.   
Dat klopt, maar dat geldt ook voor andere sectoren, waar in de 
begrotingstekst minder of geen aandacht aan wordt geschonken en 
die meer bijdragen aan werkgelegenheid. Denk bijvoorbeeld aan de 
zorgsector. Waarom wordt deze of andere voor de gemeente Uden 
ook belangrijke sectoren niet op de voorgrond geplaatst? 
 
Antwoord:  
De begrotingsteksten hebben niet de intentie om alleen de 
agrarische sector op de voorgrond te plaatsen. Veel sectoren zijn 
voor Uden van belang en daar wordt in de tekst ruimschoots 
aandacht aan besteed. Er zijn binnen de gemeente veel 
ontwikkelingen, plannen en initiatieven in onder andere het centrum 
en op de bedrijventerreinen.  Deze komen in de begrotingsteksten 
uitgebreid aan bod. Daarnaast voert het college regelmatig 
gesprekken met het bedrijfsleven, waaronder de zorgsector, om te 
bekijken waar wij hen kunnen ondersteunen op gebied van 
werkgelegenheid, kennisdeling en andere economische 
vraagstukken. 

20.  Programma 4 
onderwijs, inleiding 

Udenplus  MD  Vraag: 
Dit programma omvat verschillende aspecten binnen het onderwijs 
zoals passend onderwijs, volwasseneducatie, leerlingenvervoer, 
onderwijsachterstandenbeleid, leerplicht en voorkomen van 
vroegtijdig schoolverlaten.  
 
In de landelijke media wordt uitgebreid aandacht besteed aan 
leesachterstanden bij de jeugd en laaggeletterdheid, met alle nare 
gevolgen van dien. Hoeveel geld trekken we uit voor welke concrete 
plannen van het college om deze ongewenste ontwikkeling het hoofd 
te bieden? 
 
Antwoord:  
Als gemeente hebben wij geen bevoegdheden voor de inhoud van 
het onderwijs. Er worden dan ook geen concrete plannen gemaakt 
om de genoemde ongewenste ontwikkeling het hoofd te bieden. 
Daar waar het gaat om kinderen toegang tot onderwijs te bieden, en 
versterken van gelijke kansen bij de start, is de gemeente aan zet. 
Hiervoor zijn en worden diverse acties uitgezet vanuit 
Onderwijsachterstandenbeleid. 
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21.  Programma 5, sport, 
cultuur en recreatie, 
sport, ontwikkelingen 
Sport 

Udenplus  MD  Vraag:  
Het is van belang om mee te bewegen in de behoefte en 
demografische ontwikkelingen.  
 
In welke concrete plannen en voor welk bedrag zien we dit terug? 
 
Antwoord:  
Aandacht hebben voor de demografische ontwikkelen en 
meebewegen met de lokale behoefte is verweven in het totale sport- 
en beweegbeleid evenals het bijhorende uitvoeringsprogramma. Eén 
van de manieren waarop we dit doen is door bij ruimtelijke projecten 
waarin sport een onderdeel is, bijvoorbeeld de bouw van een nieuwe 
MFA met sportvoorziening, in gesprek te gaan met de betrokken 
inwoners en instanties om te achterhalen wat op korte en lange 
termijn hun behoeften zijn. Een ander voorbeeld is dat we een 
toenemende vraag zien naar plekken in de openbare ruimte om te 
sporten en bewegen. Daar zetten we op in met onder andere de 
outdoor fitnesstoestellen die onlangs in het sportpark zijn 
gerealiseerd. Tevens zien we dat demografische ontwikkelingen 
gevolgen hebben voor sportverenigingen op het gebied van hun 
ledenopbouw en vrijwilligersbestand. Hier hebben we oog voor en 
ondersteunen we verenigingen in met informatieve en inspirerende 
sessies, onder andere tijdens netwerkbijeenkomsten met lokale 
stakeholders. 
  
Het houden van zicht op de lokale korte en lange termijn behoeften 
evenals demografische ontwikkelingen is een wezenlijk onderdeel 
van het totale sport- en beweegbeleid en daarom in financiële 
middelen niet toe te schrijven naar een concreet project of 
bedrag. Daarnaast trekken we vanuit dit beleidsdomeinintegraal op 
met  andere domeinen, zoals jeugd, onderwijs en participatie. We 
geven daarmee ook aandacht aan sport bij projecten op die 
domeinen.  
 

22.  Programma 6 sociaal 
domein (en diverse 
andere plekken) 

SP  MD  Vraag:  
Door de coronamaatregelen is het lang niet meer vanzelfsprekend 
dat ‘hulp uit de eigen omgeving’ en/of mantelzorg er zijn zoals vóór 
corona.  
 
Zijn er gegevens waaruit blijkt dat nu meer professionele zorg nodig 
is? Kunnen wij die inzien? Ziet het college aanleiding om meer 
professionele zorg in te zetten? 
 
 
Antwoord:  
De Nota Sociaal Domein van maart 2020 geeft goed weer hoe we 
ervoor zorgen dat we blijven aansluiten op de vraag van onze 
inwoners. Er zijn nog geen gegevens beschikbaar waaruit blijkt dat 
zwaardere zorg nodig is. 
 

https://financien.uden.nl/2021/programmabegroting/programmas/5-sport-cultuur-en-recreatie/
https://financien.uden.nl/2021/programmabegroting/programmas/5-sport-cultuur-en-recreatie/
https://financien.uden.nl/2021/programmabegroting/programmas/5-sport-cultuur-en-recreatie/
https://financien.uden.nl/2021/programmabegroting/programmas/5-sport-cultuur-en-recreatie/
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23.  Programma 6 sociaal 
domein, samenkracht 
en burgerparticipatie, 
ontwikkelingen  

Udenplus  MD Vraag:  
In wijken die meer ondersteuning nodig hebben, zetten we extra in 
op de realisatie van informele netwerken om de eigen kracht van de 
wijk te versterken. 
 
Wat wordt bedoeld met informele netwerken en welke zijn al 
gerealiseerd c.q. onderhanden? Hoeveel is geïnvesteerd in deze 
netwerken? Hoeveel is er geïnvesteerd in buurtgebonden budgetten? 
 
Antwoord: 
Met de start van de pilot “Netwerk van Voorzieningen” is ingezet op 
een wijkgerichte aanpak in de 3 wijken; Melle, Bogerd-Vijfhuis en 
Odiliapeel. Deze wijkaanpak is erop gericht om samen met 
wijkbewoners (het informele netwerk)  en professionals (het formele 
netwerk) lichte ondersteuningsvragen preventief in de wijk op te 
lossen. 
 
Voor de drie locaties van de pilot is met offerte 25 in programma-
begroting 2020 incidenteel budget beschikbaar gesteld voor de 
pilotperiode van twee jaar. Op basis van de resultaten wordt gekeken 
of de wijkgerichte aanpak succesvol is en mogelijk uitgebreid kan 
worden naar andere wijken. Hiertoe zal o.a. aan het einde van de 
pilot een evaluatierapportage met aanbevelingen opgesteld.  
 

24.  Programma 6 sociaal 
domein, begeleide en 
arbeidsparticipatie, 
ontwikkelingen  

Udenplus  Ruimte  Vraag:  
Binnen de verschillende bedrijfssectoren zoals techniek, bouw, 
logistiek en automatisering zijn stappen gezet om die match tussen 
vraag en aanbod beter te laten verlopen onder de naam HLU  
(hybride leeromgeving Uden). 
 
Wat zijn de resultaten tot dusver en wat zijn de verwachtingen in 
2021? 
 
Antwoord:  
In 2020 is de website ontwikkeld en een schakelfunctionaris 
aangewezen. Voor 2020 is de doelstelling 40 aangesloten bedrijven 
bij de Hybride Leeromgeving. Dat aantal wordt naar verwachting ook 
behaald. Andere doelstelling voor 2020 is het organiseren van 10 
trainingen. Door corona is dit wat achtergebleven maar de eerste 
training is in september van start gegaan. De verwachting is dat in 
2021 de groep aangesloten bedrijven blijft groeien. Voor het jaar 
2021 gaat ook de gemeente Landerd aansluiten en financieel 
participeren. Ook gaan bedrijven uit Landerd meedoen. 

https://financien.uden.nl/2021/programmabegroting/programmas/6-sociaal-domein/samenkracht-en-burgerparticipatie-algemene-voorzieningen/
https://financien.uden.nl/2021/programmabegroting/programmas/6-sociaal-domein/samenkracht-en-burgerparticipatie-algemene-voorzieningen/
https://financien.uden.nl/2021/programmabegroting/programmas/6-sociaal-domein/samenkracht-en-burgerparticipatie-algemene-voorzieningen/
https://financien.uden.nl/data/downloadables/8/5/3/3/25-md-offerte-2020-nr-25-samenkracht-en-burgerparticipatie-pilot-netwerk-voor-voorzieningen-kopie-1.pdf
https://financien.uden.nl/2021/programmabegroting/programmas/6-sociaal-domein/begeleide-en-arbeidsparticipatie/
https://financien.uden.nl/2021/programmabegroting/programmas/6-sociaal-domein/begeleide-en-arbeidsparticipatie/
https://financien.uden.nl/2021/programmabegroting/programmas/6-sociaal-domein/begeleide-en-arbeidsparticipatie/
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25.  Programma 6 sociaal 
domein, WMO, 
ontwikkelingen  

Udenplus MD  Vraag:  
Per 2019 is het abonnementstarief ingevoerd voor de Wmo. 
 
Wat zijn de financiële gevolgen tot nu toe voor de Gemeente Uden 
en wat is het beeld voor de toekomst? 
 
Antwoord: 
Een eenduidig antwoord op de vraag wat de precieze financiële 
gevolgen van de invoering van het abonnementstarief voor de 
gemeente Uden zijn is nu niet te geven. Dat er een causaal verband 
tussen de forse stijging van de Wmo-uitgaven en de invoering van het 
abonnementstarief bestaat is evident. 
 
In 2019 zijn de Wmo-uitgaven met ruim 17% gestegen ten opzichte 
van 2018. Met de Wmo-uitgaven wordt hier bedoeld de Wmo 
voorzieningen (wonen, rolstoel en vervoer), hulp bij het huishouden, 
dagbesteding en begeleiding. Voor 2020 wordt vooralsnog rekening 
gehouden met een stijging van ongeveer 10% van de kosten ten 
opzichte van 2019. Deze stijging komt voornamelijk door stijgingen in 
het aantal indicaties. 
 
De toename in de kosten is vooral het gevolg van het ingevoerde 
abonnementstarief, maar ook het gevolg van andere autonome 
ontwikkelingen zoals bijvoorbeeld vergrijzing etc. Hoewel op dit 
moment de stijging iets aan het afvlakken is, wordt er verwacht dat 
deze zich nog wel even zal voortzetten.  
 
Budgettair was in de begroting van de gemeente Uden al wel 
rekening gehouden met een stijging a.g.v. het abonnementstarief 
(gebaseerd op de macro verwachtingen bij de invoering), echter de 
stijging is in werkelijk groter dan verwacht. Deze ontwikkeling binnen 
de gemeente Uden lijkt in de landelijke lijn te passen dat kleinere 
gemeenten (< 65.000 inwoners) relatief zwaarder worden getroffen 
dan het landelijke gemiddelde.   
 
Het is nog onduidelijk hoe de landelijke discussies hierover zich 
verder zullen gaan ontwikkelen en wat de financiële effecten daarvan 
zullen zijn. Samen met de gemeente Landerd zal in het kader van 
harmonisatie van beleid nader onderzocht worden of er middels 
nieuwe beleidskeuzes mogelijkheden zijn om de Wmo-uitgaven 
beheersbaar te maken. 
 

https://financien.uden.nl/2021/programmabegroting/programmas/6-sociaal-domein/maatwerkvoorzieningen-wmo/
https://financien.uden.nl/2021/programmabegroting/programmas/6-sociaal-domein/maatwerkvoorzieningen-wmo/
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26.  Programma 8, 
volkshuisvesting, 
ruimtelijke ordening en 
stedelijke 
vernieuwing/taakveld 
wonen en bouwen  

SP  Ruimte  Vraag:  
De woonquote en energielasten voor huurders blijven onevenredig 
hard stijgen. Berekeningen tonen aan dat de huurstijging van dit jaar 
de hoogste was sinds vele jaren. In de discussie over het bevriezen 
van de huur (motie SP) is gesteld dat Area ‘maatwerk’ zou leveren. 
Dat staat ook met zoveel woorden in de prestatie-overeenkomst. 
Kunt ons ons cijfers geven over: 

- Hoeveel huurders daadwerkelijk maatwerk hebben 
aangevraagd? 

- Hoeveel huurders een huurverlaging hebben gekregen? 
- Hoeveel huurders op een andere manier geholpen zijn? 

We gaan ervan uit dat deze cijfers door de samenwerking met Area 
makkelijk aan te leveren zijn. 
 
Antwoord:  
Area biedt huurders die een huur betalen boven de streefhuur (in de 
brief van de huurverhoging) de mogelijkheid om huurverlaging aan te 
vragen. In 2020 zijn er (tot op heden) 184 aanvragen ingediend om in 
aanmerking te komen voor huurverlaging. Hiervan zijn 164 
huurverlagingen toegewezen en zijn 20 aanvragen afgewezen. 
Hoeveel mensen op een andere manier geholpen worden, wordt niet 
bijgehouden. 

27.  Programma 8, 
volkshuisvesting, 
ruimtelijke ordening en 
stedelijke 
vernieuwing/taakveld 
wonen en 
bouwen/ontwikkelingen 

Udenplus Ruimte  Vraag:  
In juni 2020 heeft de gemeenteraad de woonvisie vastgesteld. In 
deze woonvisie staan vier ambities benoemd, waar we de komende 
jaren invulling aan geven.  
UdenPlus heeft tijdens de behandeling van de woonvisie in de raad 
gevraagd om een concrete invulling daarvan. Hoe staat het daarmee? 
 
Antwoord:  
De Woonvisie 2020-2025 is voor meerdere jaren vastgesteld en kent 
daarmee een algemeen tijdsbestek. De visie vormt inmiddels de basis 
voor dagelijkse toetsing van plannen/initiatieven (planverbeteraar) 
en is het uitgangspunt bij de gesprekken over prestatieafspraken met 
de corporatie. Een onderdeel van de Woonvisie vormt de monitoring 
van het woningbouwprogramma. Ten aanzien van de monitoring 
hebben we eerder de toezegging gedaan, de raad in het najaar 
hierover te informeren. Inmiddels is hiervoor reeds een thema-avond 
gepland om de Raad onder andere hierover te informeren. 
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28.  Programma 8, 
volkshuisvesting, 
ruimtelijke ordening en 
stedelijke 
vernieuwing/taakveld 
grondexploitatie/ontwik
kelingen  

Udenplus Ruimte  Vraag:  
De gemeente geeft de markt graag de ruimte om gewenste 
ontwikkeling(en) zelf op te pakken en kiest daarom primair voor 
faciliterend grondbeleid. In het geval dat het oppakken door externe 
partijen niet lukt, in het licht van maatschappelijke doelstellingen en 
onze visie, kan er een noodzaak zijn om over te gaan op actieve 
grondpolitiek of een mengvorm. 
Waarom wordt niet per definitie gekozen voor een actief 
woonbeleid? 
 
Antwoord:  
Naast voordelen zijn er ook nadelen aan actieve grondpolitiek, met 
name grote financiële risico’s en het hebben van een “dubbele pet”: 
er kunnen tegenstrijdige belangen optreden, de gemeente als 
ondernemer (privaat) en de gemeente als publieke partij. De 
gemeente houdt bij facilitair grondbeleid de regie als het gaat om 
goede ruimtelijke ordening en maakt gebruik van de expertise van de 
marktpartijen. Er is geen invloed op of een partij een gewenste 
ontwikkeling oppakt. Daar biedt de mengvorm die de gemeente 
Uden hanteert van facilitair en actief (indien nodig) wel de ruimte 
voor zonder alle risico’s en vermenging van belangen op voorhand 
naar zich toe te trekken. Daarmee staan we als gemeente dus niet 
onwelwillend t.o.v. actieve grondpolitiek maar zetten we het in als 
het het algemene belang dient en het strookt met beleid zoals de 
woonvisie. 

29.  Programma 8, 
volkshuisvesting, 
ruimtelijke ordening en 
stedelijke 
vernieuwing/taakveld 
grondexploitatie/wat 
gaan we ervoor doen 3 

Udenplus Ruimte  Vraag:  
Zullen we initiatieven aan derden waar mogelijk faciliteren   
Welke voorwaarden worden daarbij gesteld binnen welke kaders? 
 
Antwoord:  
De gemeente toetst vanuit haar publieke rol of de ontwikkeling 
strookt met haar beleid, doelen en ambities. In sommige gevallen 
wordt actief meegedacht.  Indien dit tot een kansrijk initiatief leidt, 
volgt een principebesluit. Met de marktpartij worden vervolgens 
afspraken gemaakt ten aanzien van het ruimtegebruik en het 
verhalen van kosten waarna de ruimtelijke procedure opgestart kan 
worden. 



 Antwoorden op vragen naar aanleiding van de Programmabegroting 2021  
20 

Nr. Onderdeel  
programma-
programmabegroting  

Fractie Afdeling Vraag en antwoord 

30.  Paragraaf 
bedrijfsvoering 

Udenplus  Mid Vraag:  
Ontwikkeling loonkosten van 21 mio (2019) naar 25mio (begroting 
2020 en 2021). Hoe verhoudt zich dat met een toename van het 
aantal FTE’s van 300 naar 320? Graag een (financiële) toelichting. 
 
Antwoord:  
Het verschil tussen 2019 en 2021 wordt met name veroorzaakt 
doordat in de praktijk een deel van de loonsom ingevuld wordt met 
externe inhuur. In 2019 bedroeg de begrote loonsom €23,4 miljoen 
o.b.v. 332,8 FTE. Het aantal FTE in de begroting 2021 is maar 3,4 FTE 
hoger.  
De stijging van €23,4 miljoen in 2019 naar €25,5 miljoen in 2021 
wordt met name veroorzaakt door (geprognotiseerde) CAO stijgingen 
van 6,25% in 2020 (€ 1,3 miljoen) en 1,5% in 2021 (€ 0,35 miljoen). 
Het resterende verschil van € 0,45 miljoen bestaat uit diverse 
onderdelen zoals periodieke verhogingen en de genoemde formatie- 
uitbreiding van 3,4 FTE. 
 

31.  Paragraaf 
bedrijfsvoering 

Udenplus Mid Vraag:  
Deze kosten nemen toe van 2,5 mio (2019) naar 4,5 mio (begroting 
2020 en 2021). Graag een (financiële) toelichting. 
 
Antwoord:  
De stijging van de begrote inhuur heeft een incidenteel karakter en 
wordt op hoofdlijnen veroorzaakt door de volgende onderdelen.  
- Herindelingsbudget (offerte 36 –begroting 2020) + € 456.000  
- Extra capaciteit Ruimte (raadsbesluit 16-04-2020) + € 817.000  
- Extra capaciteit De Wegwijzer (diverse besluiten) + € 626.000 

32.  Bijlagen, geldleningen, 
opgenomen 
geldleningen  

CDA Mid Vraag: 
In de Staat van opgenomen geldleningen zien we rentepercentages 
die in verhouding tot de thans gehanteerde rentetarieven hoog zijn. 
Is het mogelijk om te ‘herfinancieren’ (omzetten naar lagere 
rentetarieven)? 
 
Antwoord 
Dit hebben we zelf ook geconstateerd. We hebben onderzocht of dit 
mogelijk was maar dit is helaas geen optie. De banken berekenen 
dermate hoge afkoopsommen (om hun eigen rentenadeel te 
compenseren) dat herfinancieren financieel geen voordeel oplevert.   
 



14-10-2020 

 

Nr. Onderdeel  
programma-
programmabegroting  

Fractie Afdeling Vraag en antwoord 

33.  Bijlagen, subsidies CDA MD Vraag: 
Het overzicht subsidiekaarten is aangevuld tot 2019.  
 
Wanneer is 2020 beschikbaar? Is er al een globaal overzicht van? 
 
Kloppen de aantallen vrijwilligers professionele organisaties wel? 
(Bijvoorbeeld vluchtelingenwerk 3300).  
 
Antwoord 
. De subsidiekaart zal naar verwachting rond 1 november beschikbaar 
zijn. Er is al wel een globaal overzicht welke nog verder moet worden 
uitgewerkt en omgezet naar een leesbare vorm. Deze wordt t.z.t. 
toegevoegd aan de subsidiekaart. Dit globale overzicht heeft nu 
echter nog niet de gewenste kwaliteit dat deze nu al kan worden 
verspreid. 
 
Soms is een landelijke/overkoepelende organisatie de aanvrager van 
een subsidie. Het (hoge) aantal vrijwilligers geldt dan voor de gehele 
organisatie, en niet specifiek voor het aantal dat alleen in Uden actief 
is. Vluchtelingenwerk Uden beschikt bijvoorbeeld over 92 
vrijwilligers. Het aantal van 3.300 heeft waarschijnlijk betrekking op 
de regio Zuid. 
 

 

  

 Bijlage bij technische vraag 1: onder voorbehoud 

 

Maatregelen a.g.v. Corona-crisis: 

 

Aantal  Bedrag  Toelichting 

 

1. Geen huur berekenen aan verenigingen en 

stichtingen in gemeentelijke accommodaties voor 

de periode van gedwongen sluiting. 

2. Slechts 50% van de servicekosten berekenen 

aan commerciële gebruikers van gemeentelijke 

accommodaties in de periode 16 maart tot 1 juni 

2020. 

153 € 112.665,00  conform tabblad periodieke 

verhuur en gederfd binnensport 

3. Geen markthuur berekenen aan 

marktkooplieden voor de periode van 1 maart tot 

1 juni 2020. 

51 € 15.213,55 O.b.v. 3e kwartaal in beeld 

gebracht (2e kwartaal is niet in 

rekening gebracht) 

4. Geen huur rekenen voor standplaatsen voor 1 

maand. 

  

Er is voor standplaatsen nog niets 

in rekening gebracht in 2020 

5. Geen terrashuur rekenen aan de horeca voor 

de periode van 1 maart tot 1 september 2020. 

4 € 9.509,93 O.b.v. geboekte creditnota's 

6. Geen kosten voor uitstallingen op 

gemeentegrond (precario) rekenen voor de 

periode van 1 maart tot 1 september 2020. 

94 € 3.974,04 Er zijn 6 maanden in rekening 

gebracht (bedrag gelijk aan niet in 

rekening brengen) 

7. Meewerken aan vergroting terrassen tot 

 

€                 -    

 

https://financien.uden.nl/2021/programmabegroting/bijlagen/subsidies/
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8. Kwijtschelden gevelreclamebelasting voor het 

jaar 2020. 

308 € 197.694,25  O.b.v. overzicht BSOB. Aantal is 

een schatting o.b.v. begroting 

2020 BSOB 

9. Subsidies voor het 3e kwartaal eerder 

verstrekken. 

  

Geen financiële gevolgen 

10. Coulant omgaan met het beoordelen van 

prestatieafspraken van instanties die subsidie 

hebben ontvangen voor 2020. 

  

Geen financiële gevolgen 

11. Soepel omgaan met het verlengen van het 

seizoen voor kleinschalige verblijfsrecreatie dit 

najaar, mits de situatie het toelaat. 

  

Geen financiële gevolgen 

12. Soepel omgaan met het tijdelijk vergroten 

van het aantal camperplaatsen in het 

hoogseizoen, wanneer er voldoende ruimte is en 

voldoende voorzieningen aanwezig zijn. 

  

Geen financiële gevolgen 

13. 50% van de oorspronkelijke vergoeding 

uitbetalen aan de verenigingen en scholen die 

normaliter het oud papier zouden inzamelen in 

de maand april. 

  

Nog geen overzicht. 

14. TOZO-1 (tijdelijke overbruggingsregeling 

                    zelfstandig ondernemers): 

          -Levensonderhoud 

          -Bedrijfskapitaal 

 

 

604 

  47 

 Wordt volledig door het rijk 

gecompenseerd 

15. TOZO-2: 

          -Levensonderhoud 

          -Bedrijfskapitaal 

 

151 

    9 

 Wordt volledig door het rijk 

gecompenseerd 

16. TOZO-3: 

          -Levensonderhoud 

 

 

  46 

 Wordt volledig door het rijk 

gecompenseerd 

17. Voorschotten (€ 4.000) m.b.t. TOGS-

bijdragen Rijk (tegemoetkoming ondernemers 

getroffen sectoren) 

    7 € 28.000 Inmiddels hebben 5 ondernemers 

dit al terugbetaald 

18. Niet gewerkte uren IBN voor 75% doorbetalen 

(i.o.m. IBN) 

 € 22.000 In overleg met IBN  

 


